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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 314 (FLFalm. del) stilletden 1. april
2014efter ønske fra RenéChristensen (DF).

Spørgsmål nr. 314:

”Ministeren tilkendegiver på DR2 den 1. april 2014, at der ikke sker halebid i økologisk 
svineproduktion. Ministeren bedes oversende dokumentation for, at der ikke sker halebid i 
økologisk svineproduktion”.

Svar:

I den pågældende udsendelse, som spørgeren henviser til, gik min udtalelse på, at økologer ikke 
halekuperer, men at der selv i økologiske besætninger kan forekomme problemer med halebidning.
Dermed har jeg ikke, som beskrevet af spørgeren, udtalt, at der ikke forekommer halebid i 
økologisk svineproduktion.

Jeg kan i øvrigt oplyse, at der som udgangspunkt ikkemåudføres halekupering i økologiske 
besætninger. Det er dog muligt at få tilladelse, hvis det skønnes nødvendigt af hensyn til dyrenes 
sundhed og velfærd1. NaturErhvervstyrelsen har oplyst, at der de sidste ti år ikke er givet tilladelse 
til at halekupere iøkologiske svinebesætninger. Det må derfor formodes, at alle danske økologiske 
svin har intakte haler.

Dan Jørgensen

/ Cecilie Heerdegen Leth

                                                
1Kommissionens Forordning nr. 889/2008 af 5. september 2008, artikel 18.
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